
ISSN 1691-6158

2015. gada
jūlijs

Nr.12 (81)

Šovasar uzsvars – 
uz teritoriju labiekārtošanu

20. gadsimta sākumā bū-
vētā vēsturiskā ēka – ūziņu 
biedrības nams Zaļenieku 
pagastā – tikusi pie jauniem 
īpašniekiem: to izsolē par 
9100 eiro iegādājusies As-
nāte Avotniece.

«Mēs meklējām vietu, kur biedrības 
varētu īstenot radošus un sociālus 
projektus,» norāda A.Avotniece, kura 
pārstāv divas sabiedriskās organizācijas 
– Latvijas Pilsoniskas sabiedrības atbalsta 
centru un biedrību «Radošuma meka». 
Par izsoli viņa uzzinājusi sociālajos tīklos, 
kur to popularizēja Ūziņu biedrības 
nama kaimiņiene Ūziņu bibliotēkas 
vadītāja Gunita Kulmane. «Bibliotēka 
atrodas cieši līdzās Ūziņu biedrības na-
mam. Tā kā mana aizraušanās ir Ūziņu 
vēstures izpēte, tad arī par biedrības 
namu man ir ļoti daudz materiālu. Un, 
ja es par to tik daudz zinu – ja man ir visi 
simtgadīgie rēķini, ja zinu, no kurienes 
katra nagla nākusi –, vai nams man 
var būt vienaldzīgs?» saka bibliotēkas 
vadītāja. Viņa norāda, ka interesi par 
biedrības nama pēdējo izsoli izrādīja 
vairāki pretendenti, starp tiem bijuši arī 
tādi, kam interesēja ēka kā senatnīgu 
būvmateriālu ieguves avots un kuri bija 
domājuši to nojaukt.

Jaunā ēkas īpašniece A.Avotniece 
teic, ka konkrētu ieceru, ko tieši bied-
rības namā ierīkot, viņai vēl nav, bet 
īpašums iepaticies ar to, ka tā šķitusi laba 
enerģētiska vieta. Par to viņa pārliecinā-
jās, pirms izsoles apskatot īpašumu. «Tā 
kā pārstāvu biedrības, kuru pamatdarbī-
ba ir projektu rakstīšana un finansējuma 
piesaiste, gatavosim projektu arī Ūziņu 
biedrības namam un meklēsim finan-
sējumu,» norāda viņa, uzsverot, ka pēc 
apskates secinājusi: pirmais būtiskais 
darbs ir nama jumta sakārtošana. Viņa 
lēš, ka pirmās aktivitātes šajā ēkā notiks 
ne agrāk kā 2016. gadā, jo projektu doku-
mentācijas sagatavošana prasa laiku.  

Jau drīzumā jaunie īpašnieki plāno 
iepazīties ar vietējiem, piedaloties upes 
tīrīšanas talkā. «Gribam iepazīties. 
Varbūt nākotnē izveidojas sadarbība,» 
tā A.Avotniece. 

Jelgavas novada pašvaldības Sabied-
risko attiecību nodaļas vadītāja Dace 
Kaņepone norāda, ka vēl jānokārto darī-
juma dokumentācija, tomēr var uzskatīt, 
ka trešā pašvaldības rīkotā «Jēkabnieku 
krejotavas» jeb Ūziņu biedrības nama 
izsole ir notikusi. Pirmajā izsolē īpašuma 
sākumcena bija 22 000 eiro, bet tajā 
nebija pieteicies neviens pretendents. 
Otrajā izsolē īpašuma sākumcena bija 17 
600 eiro, bet arī tajā nebija pretendentu. 
Trešajā izsolē īpašuma sākumcena bija 
8800 eiro.

Jāpiebilst, ka Ūziņu biedrības nama 
ēkas pamatakmens tika ielikts 1913. 
gada 14. jūlijā. 1921. gada decembrī tika 
atklāts ēkas otrais stāvs – sarīkojumu zāle 
ar 300 vietām. Vēlāk tika piebūvēta ska-
tuves daļa. Pēc kara ēka tika atjaunota 
1965. gadā, bet pēdējais lielais remonts 
tajā veikts 1987. gadā. 2011. gada oktobrī 
tika veikts daļējs jumta remonts, aiztai-
sot caurumus. Pirms kara ēkā atradās 
pienotava ar krejotavu, siernīcu un 
sarīkojumu zāli otrajā stāvā. Vēlāk tur 
bija vafeļu ražotne, tur bijis arī veikals, 
pasts un medpunkts.
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Ūziņu 
biedrības 
nams ticis 
pie jauniem 
īpašniekiem

Foto: no G.Kulmanes arhīva

 «ja fiziska persona iznomā 
vai izīrē nekustamo īpa-
šumu, tā ir uzskatāma par 
fiziskās personas saimniecis-
ko darbību, kas ir jāreģistrē 
Valsts ieņēmumu dienestā,» 
uzsver ViD.

VID skaidro: par fiziskās personas 
saimniecisko darbību tiek uzskatīta 
jebkura darbība, kas vērsta uz preču 
ražošanu, darbu izpildi, tirdzniecību un 
pakalpojumu sniegšanu par atlīdzību. 
Saimnieciskā darbība ietver arī ar uz-
ņēmuma līguma izpildi saistīto darbību, 
profesionālo darbību, nekustamā īpa-
šuma apsaimniekošanu, komercaģenta, 
māklera un individuālā komersanta 
darbību, kā arī fiziskās personas īpašu-
mā esoša individuālā uzņēmuma (arī 

zemnieka un zvejnieka saimniecības) 
darbību. Fiziskās personas darbību kva-
lificē kā saimniecisko darbību, ja tā atbilst 
vismaz vienam no šādiem kritērijiem: 
gadā tiek veikti trīs vai vairāk darījumi vai 
trijos gados tiek veikti pieci un vairāk da-
rījumi; ieņēmumi no darījuma pārsniedz 
14 229 eiro gadā, izņemot ienākumus 
no personiskā īpašuma atsavināšanas 
(personiskai lietošanai paredzēto kus-
tamo lietu – mēbeļu, apģērba un citu 
lietu); darbības ekonomiskā būtība vai 
personas īpašumā esošo lietu apjoms 
norāda uz sistemātisku darbību ar mērķi 
gūt atlīdzību.

Veicot uzraudzības pasākumus, VID 
ir konstatējis, ka viens no izplatītākajiem 
fizisko personu veiktās saimnieciskās 
darbības veidiem ir tieši nekustamā 
īpašuma izīrēšana vai iznomāšana, to-

starp tos piedāvājot dažādos interneta 
portālos. Darījumos ar nekustamajiem 
īpašumiem darbības regularitāti konsta-
tē, vērtējot darījumu ekonomisko būtību, 
tādējādi nav nepieciešams liels darījumu 
skaits, lai fiziskās personas darbību kvali-
ficētu kā saimniecisko darbību. 

Ja fiziska persona ienākumus gūst 
no īpašuma, piemēram, iznomājot vai 
izīrējot nekustamo īpašumu, pārdodot 
īres tiesības, nododot lietu tālāk apakš-
nomniekam vai apakšīrniekam, un tai 
nerodas saimnieciskās darbības izdevu-
mi vai tie ir nebūtiski, personai ir iespēja 
izvēlēties atvieglotu reģistrācijas kārtību, 
informējot VID par noslēgto īres vai 
nomas līgumu piecu darbdienu laikā 
no līguma noslēgšanas dienas. Savukārt 
pārējos gadījumos saimnieciskā darbība 
ir jāreģistrē VID pirms tās uzsākšanas. 

Saimnieciskās darbības veicējiem ir 
iespēja izvēlēties piemērotāko no iespē-
jamiem iedzīvotāju ienākuma nodokļa 
maksāšanas režīmiem.

VID brīdina, ka savlaicīgas saimnie-
ciskās darbības nereģistrēšanas gadī-
jumā iestājas administratīvā atbildība 
un saskaņā ar Latvijas Administratīvo 
pārkāpumu kodeksu var tikt piemērots 
naudas sods no 210 līdz 350 eiro.

Plašāka informācija par saimniecisko 
darbību un tās reģistrēšanu – VID mājas 
lapas www.vid.gov.lv sadaļā «Nodokļi», 
«Saimnieciskās darbības veicēji». Jautā-
jumu un neskaidrību gadījumā lūgums 
zvanīt uz VID Nodokļu un muitas in-
formatīvo tālruni 67120000 vai doties uz 
VID klientu apkalpošanas centru.

JNZ

Nekustamā īpašuma izīrēšana vai iznomāšana ir saimnieciska darbība

Šī gada jelgavas novada 
pašvaldības budžetā tika 
atvēlēti līdzekļi vairāku no-
vada pirmsskolas izglītības 
iestāžu teritoriju labiekār-
tošanai, ko plānots paveikt 
līdz jaunā mācību gada 
sākumam. Pašvaldības Attīs-
tības nodaļas vadītāja līga 
lonerte uzsver: tas ir pērn 
iesākto darbu turpinājums. 

Pagājušajā gadā Jelgavas novadā tika 
realizēti vairāki izglītības iestāžu ēku 
rekonstrukcijas projekti, sakārtojot ēku 
fasādes un iekštelpas, nomainot logus, 
durvis un jumtu, kur tas bija nepiecie-
šams. Tagad, lai šie izglītības iestāžu 
rekonstrukcijas darbi būtu pilnībā pa-
beigti, vēl tiks labiekārtotas teritorijas 
un rotaļu laukumi. «Tas ir loģisks iesākto 
darbu turpinājums – bērnudārziem 
un skolām, ko pērn rekonstruējām, 
šogad sakārtot arī apkārtni,» norāda 
L.Lonerte.

Jau šonedēļ teritorijas labiekārtošanas 
darbi sāksies piecās izglītības iestādēs 
– Glūdas pagasta bērnudārzā «Taure-
nītis», Kalnciema pagasta «Mārītē», 

Vircavas pagasta «Spārītē», Platones 
pagasta Lielvircavas skolā un Zaļenieku 
pirmsskolas izglītības iestādē. «Visās 
piecās vietās plānotie darbi ir līdzīgi 
– lietus ūdens kanalizācijas sakārto-
šana, apgaismojuma atjaunošana vai 
ierīkošana, celiņu tīkla optimizācija un 
pārplānošana, stāvlaukuma ierīkošana, 
žoga atjaunošana un rotaļu elementu 
nomaiņa,» uzskaita L.Lonerte, pie-
bilstot, ka daudzos bērnudārzos rotaļu 
elementi laukumos vēl saglabājušies 
no padomju laikiem, ir nolietojušies un 
nedroši. Līdzīgi ir arī ar žogiem, celiņiem. 
«Šajos projektos galvenais uzsvars tiek 
likts uz bērnu drošību – lai teritorijā ir 
gaišs, būtu ērti pārvietoties, piekļūt, lai 
rotaļu elementi ir droši, mūsdienīgi un vi-
zuāli glīti,» tā Attīstības nodaļas vadītāja. 
Mācību iestāžu teritoriju labiekārtošana 
Glūdā, Kalnciemā, Vircavā, Lielvircavā 
un Zaļeniekos saskaņā ar noslēgtajiem 
līgumiem pašvaldībai izmaksās 427 
608,79 eiro.

L.Lonerte piebilst, ka šovasar tiks 
labiekārtota vēl divu mācību iestāžu 
– Aizupes vidusskolas Līvbērzes pagastā 
un Kalnciema vidusskolas Valgundes 
pagastā – teritorija. Šajās skolās darbi 

gan sāksies nedaudz vēlāk, jo vēl noris 
iepirkuma procedūra. 

Plānots, ka izglītības iestāžu teritoriju 
labiekārtošanas darbi Glūdā, Kalnciemā, 
Vircavā, Platonē un Zaļeniekos tiks 
pabeigti līdz mācību gada sākumam. 
Tā kā laika nav daudz, lai strādāt varētu 
efektīvāk, audzēkņi šajā laikā iestādes 
neapmeklē.

Vēl šovasar lielākus remontdarbus 
piedzīvos divas izglītības iestādes – Sesa-
vas pamatskola, kur tiks paplašinātas un 
izremontētas pirmsskolas grupu telpas, 
un Elejas pagasta pirmsskolas izglītības 
iestāde un Elejas Sociālās aprūpes un 
rehabilitācijas centrs. Šie darbi izmaksās 
ap 800 000 eiro. Savukārt nākamgad 
plānots sakārtot Vilces pamatskolu.

Pašvaldības Sabiedrisko attiecību no-
daļa norāda, ka reizēm izskan iedzīvotāju 
šaubas par to, kas tad īsti tiek izdarīts par 
tik lielām summām un vai nauda tiešām 
tiek iztērēta tam, kam paredzēts. Lai 
kliedētu šaubas, tiks izveidots informatīvs 
materiāls, kas uzskatāmi parādīs, kādas 
bija teritorijas pirms tam un kādas būs 
pēc darbu pabeigšanas. «Tādā veidā 
katram novada iedzīvotājam būs iespēja 
pārliecināties, kur izlietota pašvaldības 
nauda un kādi ir rezultāti,» norāda 
nodaļas vadītāja Dace Kaņepone, pie-
bilstot, ka ar šo informāciju interesenti 
tiks iepazīstināti arī pagastu iedzīvotāju 
sanāksmēs. 
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FOTO: Šovasar novadā 
tiks īstenoti vairāku 
mācību iestāžu terito-
riju labiekārtošanas 
projekti. Viens no 
finansiāli dārgākajiem 
projektiem ir Vircavas 
pagasta bērnudārza 
«spārīte» teritorijas 
labiekārtošana. Tajā 
par 141 807,71 eiro 
tiks sakārtota lietus 
ūdens kanalizācija, 
apgaismojums, pārvei-
doti celiņi, demontētas 
esošās rotaļu ierīces 
un nojumes un izvei-
dotas jaunas, tostarp 
vingrošanas elementi, 
ieklājot gumijas se-
gumu bērnu drošībai, 
uzstādīts jauns metāla 
žogs un vārti, aizbērts 
dīķis un apzaļumota 
teritorija – zāliens tiks 
iesēts 3857 kvadrāt-
metrus lielā platībā, 
tāpat tiks iestādīti 79 
koki un krūmi.

Mācību iestāžu teritoriju labiekārtošana 2015. gadā
Iestāde Darbu veicējs Summa, eiro
Bērnudārzs «Taurenītis» Glūdā PA SIA «Būvuzņēmēju apvienība» 
 un SIA «ĢL Konsultants» 100 850,44
Bērnudārzs «Mārīte» Kalnciemā PA SIA «Būvuzņēmēju apvienība» 
 un SIA «ĢL Konsultants» 97 108,73
Bērnudārzs «Spārīte» Vircavā PA SIA «Būvuzņēmēju apvienība» 
 un SIA «ĢL Konsultants» 141 807,71
Vircavas vidusskolas Lielvircavas filiāle Platonē SIA «Uzars bruģēšana» 51 805,16
Pirmsskolas izglītības iestāde Zaļeniekos PA SIA «Būvuzņēmēju apvienība» 
 un SIA «ĢL Konsultants» 36 036,85



22015. gada jūlijs sArunA

Kad vēl, ja ne beidzot 
aktīvās darba gaitas, var 
nodoties saviem vaļasprie-
kiem, atlicināt laiku, lai 
satiktos ar līdzīgi domājo-
šiem, smeltos arvien jaunas 
zināšanas un priecāties par 
to, ka mazbērni dīda?! «Ja 
nav lielu veselības problē-
mu, tad vecumdienas ir ļoti 
liela laime!» pārliecināta 
biedrības «jelgavas novada 
seniori» vadītāja inta savic-
ka. Tieši viņa bija tā, kura 
novada vecākā gadagājuma 
cilvēkus aicināja apvienoties 
oficiāli reģistrētā biedrībā, 
kas nu ļauj īstenot ne vienu 
vien projektu senioru dzīves 
kvalitātes uzlabošanai. 
nupat Elejā aizvadīti jau 
otrie senioru sporta svētki, 
un tie vēlreiz apliecinājuši, 
ka jelgavas novadā dzīvo 
aktīvi, darboties griboši un 
varoši, azartiski un dzīves-
priecīgi seniori, kuri, par 
spīti grūtībām, prot sajust un 
izbaudīt to īsto dzīves garšu, 
ko sniedz vecumdienas.

Jelgavas novada senioru biedrība 
oficiāli reģistrēta pagājušā gada jūnijā, 
un sarunas laikā tās vadītāja I.Savicka 
vairākkārt uzsver, ka «esam tikai ie-
sācēji, tāpēc ar lieliem sasniegumiem 
lepoties vēl nevaram». Taču gada laikā 
paveiktais apliecina, ka kurss ir uzņemts 
pareizais, un biedrības organizētajās 
aktivitātēs labprāt iesaistās arvien vairāk 
cilvēku. «Tas vieš pārliecību, ka seniori 
mūsu novadā jūtas labi, tiek atbalstīti 
un cienīti,» spriež viņa, neslēpjot, ka 
grūtākais jau pašam cilvēkam ir saņem-
ties apmeklēt pirmo pasākumu, kopā 
sanākšanu – kad tā pirmā nedrošības 
barjera pārvarēta, tad iesaistīšanās 
sabiedriskajā dzīvē šķiet teju vai paš-
saprotama.

Biedrības kodolu veido  
pagastu aktīvisti

Jelgavas novada senioru biedrība 
neradās tukšā vietā – arī pirms novada 
izveides katrā pagastā aktīvākie pensio-
nāri bija apvienojušies interešu grupās, 
tādās kā lokālās pensionāru biedrībās, 
organizējot dažādas aktivitātes savā 
pagastā ar vietējās pašvaldības atbalstu. 
«Idejai par vienotas Jelgavas novada 
senioru biedrības izveidi vairāk bija 
praktiski apsvērumi, jo, vēloties īstenot 
vienu vai otru ieceri, atskārtām, ka neva-
ram piesaistīt finansējumu no malas, ja 
mums nav oficiāli reģistrētas biedrības. 
Līdz ar biedrības izveidi kā nevalstiskā 
organizācija varam startēt dažādos 
projektu konkursos, un šobrīd vairākas 
mūsu idejas ir ne tikai atbalstītas, bet arī 
jau realizētas,» saka I.Savicka, paužot 
gandarījumu, ka aktīvo pensionāru 
kodols visos trīspadsmit pagastos, kas 
iekļāvās Jelgavas novadā, ir saglabājies 
un šīs interešu grupas joprojām turpina 
darbību, bet tagad jau ne tikai sava 
pagasta, taču arī visa novada mērogā, 
jo biedrībā ir pārstāvēti visu pagastu 
seniori.

«Katrā pagastā ir divi šādi aktīvisti 
no senioru vidus, kas, sadarbojoties ar 
pagastu kultūras darbiniekiem, organizē 
aktivitātes uz vietas, tuvāk senioru dzīves-
vietai, apzina viņu vēlmes un vajadzības, 
lai to, ko paši saviem spēkiem nespēj 
pacelt, mēģinātu īstenot ar biedrības 
atbalstu caur projektiem. Viņi ir arī 
tie, kuri tālāk nodod aktuālo biedrības 
informāciju, kūrē pagasta senioru pār-
stāvniecību novada mēroga pasākumos 
un ir neatsverams atbalsts biedrības ik-
dienas darbā,» tā I.Savicka, sakot paldies 
kolēģiem par nozīmīgo ieguldījumu, jo 
visi pienākumi tiek veikti brīvprātīgi, par 
darbu nesaņemot atlīdzību. 

novada seniori: «Mēs gribam 
tikt vēl tālāk, un mēs tiksim!»

seniori sadarbojas
Biedrības vadītāja lēš, ka katrā pagastā 

ir ap piecpadsmit ļoti aktīvu senioru, 
kuri iesaistās pašdarbības kolektīvos, 
apmeklē tematiskās lekcijas, sava pa-
gasta un novada pasākumus, tāpat ir 
arī tādi, kuri atbilstoši savām interesēm 
šīm aktivitātēm pievēršas periodiski. 
«Jāņem gan vērā, ka lauku cilvēks ir arī 
ļoti atkarīgs no transporta – reti kurš uz 
pasākumu citā pagastā var aizbraukt 
ar personīgo mašīnu, arī ar sabiedrisko 
transportu ne vienmēr var izbraukāt, bet 
autobusā, ko nodrošina pagasta pārvalde 
vai novads, vietu ir tik, cik ir. Taču mūsu 
pieredze ir apliecinājusi – ja cilvēkam ir 
interese, viņš noteikti atradīs iespējas 
piedalīties: kopīgos pasākumos ap 100 
interesentu vienmēr izdodas sapulcināt,» 
tā viņa, atklājot, ka seniori savā starpā 
ir ļoti draudzīgi – ja kāds uz pasākumu 
tomēr brauc ar savu mašīnu, tad tā nekad 
nebūs tukša. 

Tāpat pēdējā laikā cieša sadarbība 
nostiprinās starp kaimiņu pagastu senio-
riem. «Agrāk mēs bijām tādi savrupāki 
– nereti, ja radās kāda ideja, piemēram, 
par kopīgu ekskursiju, bet tam pietrūka 
līdzekļu, šī doma tika atmesta, taču tagad 
seniori kooperējas – ko nevar dabūt 
gatavu tikai ar vienas pagasta pārvaldes 
finansiālu atbalstu, to var, spēkus un 
līdzekļus apvienojot, un rezultātā eks-
kursijā aizbrauc divu pagastu seniori,» 
tikai vienu piemēru senioru sadarbībai 
atklāj biedrības vadītāja, piebilstot, ka 
«mēs jau vēl tikai apgūstam, ko un kā 
īsti vajag darīt».

Seniori, kuri biedrībā pārstāv katra 
pagasta intereses, kopīgās sanāksmēs 
tiekas ne retāk kā reizi divos mēnešos, 
kad tiek pārrunātas senioru izteiktās 
vēlmes, kuru realizācijai nepieciešams 
atbalsts. «Tieši šajās tikšanās reizēs arī 
rodas idejas daudziem kopīgiem pasā-
kumiem – ja jūtam, ka būs atsaucība, 
tad biedrības uzdevums ir rast veidu, kā 
to īstenot,» saka I.Savicka, uzsverot, ka 
līdzšinējais darbs ļāvis arī nodrošināt, ka 
visi pasākumi, kas paredzēti tieši senioru 
auditorijai, mūsu novadā ir bez maksas.

svarīgs ir atbalsts
«Taču, lai cik aktīvi arī būtu, bez 

pašvaldības mēs nevarētu izdarīt pat 
mazumiņu no līdz šim paveiktā. Tu vari 
kaut krist gar zemi, bet, ja nav atbalsta, 
nekas nenotiks. Par to esam pārliecinā-

jušies arī senioru pieredzes apmaiņas 
braucienos: seniori ir aktīvi tur, kur 
pašvaldība ir ieinteresēta un atbalsta 
viņu iniciatīvu, un šajā ziņā mums ir ļoti 
paveicies,» vērtē I.Savicka. Atbalstītāju 
pulks Jelgavas novada senioru biedrībai 
ir gana kupls, un svarīgākais, ka seniori, 
lūdzot atbalstu, tiek uztverti kā līdzvērtīgi 
sadarbības partneri. Biedrības vadītāja 
spriež, ka šādu attieksmi izdevies panākt, 
ar senioru nopietno darbu un attieksmi 
iegūstot uzticību. «Mums ir svarīgi ne 
tikai saņemt atbalstu, bet arī pēc tam 
parādīt, kā piešķirtos līdzekļus esam 
tērējuši. Mums veidojas konstruktīva 
sadarbība, jo pirmām kārtām, lai sa-
ņemtu atbalstu, mums pašiem jāspēj 
pamatot, kāpēc tas mums ir svarīgi,» 
saka I.Savicka, uzteicot gan Jelgavas 
novada domi, gan visu pagastu pārvalžu 
vadītājus, bez kuru izpratnes un ieinte-
resētības daudz ko nebūtu iespējams 
realizēt. «Tāpat atbalstu vienmēr esam 
saņēmuši no pašvaldības Attīstības 
nodaļas, Sporta centra, pagastu sporta 
dzīves un kultūras darba organizatoriem 
– var tikai apbrīnot, ar kādu entuziasmu 
šie cilvēki, daudzi paši nemaz nebūdami 
senioru vecumā, iesaistās mūsu pasāku-
mu organizēšanā, neliedz padomu un 
atbalstu,» tā I.Savicka.  

Tāpat biedrības ikdienas darbs vairs 
nav iedomājams bez mūsu «Europe 
Direct» Informācijas centra atbalsta. «Ar 
«Europe Direct» tāda ciešāka sadarbība 
senioriem sākās Eiropas gadā aktīvai 
novecošanai un paaudžu solidaritātei, 
kad ļoti daudzas centra aktivitātes bija 
vērstas tieši uz senioru dzīves kvalitātes 
uzlabošanu. Tad arī tika likts pamats 
sadarbībai, kura turpinās arī šobrīd, 
piemēram, tieši ar «Europe Direct» 
atbalstu mūsu senioru biedrība ieguvusi 
vienotus krekliņus. «Startējām arī citā 
projektā, un tagad mums ir ne tikai vie-
nojoši krekliņi, bet arī cepurītes, īpašas 
nozīmītes un pildspalvas ar uzrakstu 
«Jelgavas novada seniori», kas noder 
biedrības reprezentatīviem nolūkiem, 
kā arī īpašas medaļas, ko kopā ar citām 
piemiņas veltēm pasniegt Sporta dienas 
uzvarētājiem,» stāsta I.Savicka.

Prioritāte – fiziskā un 
emocionālā labsajūta

Izvērtējot biedrības pirmajā darbības 
gadā īstenotos projektus un aizvadītos 
pasākumus, I.Savicka norāda, ka tie 

galvenokārt vērsti uz Jelgavas novada 
senioru fizisko un emocionālo veselību 
– tieši tas ir svarīgākais faktors senioru 
labsajūtai. Viens no lielākajiem ie-
guvumiem ir par projekta līdzekļiem 
iegādātais nūjošanas inventārs – 50 nūju 
komplekti – un 30 vingrošanas komplekti 
– paklājiņi, bumbas hanteles. «Mūsu no-
vadā seniori jau pirms vairākiem gadiem 
aktīvi pievērsās nūjošanai, un projekta 
laikā ar mērķi popularizēt veselīgu dzī-
vesveidu mums pavērās iespēja iegādā-
ties nūjošanas un vingrošanas inventāru, 
ko nu seniori jau aktīvi izmanto savā 
pagastā. Tāpat tika organizētas apmācī-
bas pieredzējušu nūjošanas instruktoru 
vadībā, lai iemācītos, kā to darīt pareizi 
un sasniegt pēc iespējas labāku rezultā-
tu,» stāsta biedrības vadītāja, piebilstot, 
ka mūsu seniori kopā ar citu pašvaldību 
pensionāriem arī piedalījušies nūjošanas 
pasākumos Tērvetē un Vilcē.

Ievērojamu atsaucību guvušas arī 
tikšanās ar dažādiem speciālistiem 
– netradicionālās ārstēšanas eksperti 
Inesi Ziņģīti, fizioterapeiti Lieni Bričku, 
ģimenes ārstu Aini Dzalbu, psiholoģi 
Dainu Reinfeldi un citiem. «Šādas no-
darbības vienmēr ir kupli apmeklētas, un 
seniori atzīst, kas tās sniedz tādu pozitīvu 
lādiņu,» saka I.Savicka, piebilstot, ka šīs 
nu ir tās reizes, kad no mājas izdodas 
izvilināt arī kādu kūtrāku pensionāru.  
«Tikšanos ar Ziņģīti vien apmeklēja 
vairāk nekā simts cilvēku!» tā viņa, 
priecājoties, ka aktīvo senioru pulkam 
izdodas piepulcināt arī kungus. 

Pērn godināja 
sirdsmīļos vecvecākus

Viens no emocionālākajiem pasāku-
miem bijis pērn gada nogalē sadarbībā 
ar «Europe Direct» organizētais kon-
kurss sirdsmīļajām vecmāmiņām un 
vectētiņiem. «Taču šis nebūs tradicionāls 
pasākums – katru gadu centīsimies atrast 
kādu jaunu veidu, kā izcelt mūsu novada 
vecākā gadagājuma cilvēkus, viņu veiku-
mu. Piemēram, šogad mēs paši varētu 
būt tie, kas iepriecina līdzcilvēkus,» saka 
biedrības vadītāja, atklājot, ka biedrībā 
iesaistījušās ļoti daudzas rokdarbnieces, 
kuru darbi pazīstami ne tikai mūsu nova-
dā. Proti, kundzes ar saviem rokdarbiem 
aktīvi piedalās arī Latvijas Pensionāru 
federācijas organizētajos Lieldienu un 
Ziemassvētku tirdziņos.

Ideju Jelgavas novada senioriem 

netrūkst – turpmākajos plānos līdztekus 
veselību veicinošām aktivitātēm iezīmēts 
vairāk pievērsties arī senioru vaļasprie-
kiem. «Tā varētu būt gan kulinārija, gan 
konservēšana, gan dārza darbi,» spriež 
viņa, neslēpjot, ka ieceru īstenošana lielā 
mērā atkarīga no tā, kādos projektos 
paveras iespējas startēt. «Protams, arī 
ne visi mūsu projekti uzreiz tiek atbals-
tīti, taču sekojam līdzi aktualitātēm, lai 
nepalaistu garām nevienu iespēju ar 
kāda projekta palīdzību dažādot mūsu 
ikdienu,» saka biedrības vadītāja.

iesaistās arī 
valstiskos procesos

Taču mūsu novada senioru ikdiena 
nav tikai priecīgi kopā būšanas pasāku-
mi, jo ikdienā, ņemot vērā lielākoties 
niecīgās pensijas, ļoti daudziem nākas 
domāt par savu iztikšanu. «Mēs jau 
arī tiekoties gan par politiku, gan par 
veselību, gan par sadzīvi parunājam, un 
dažkārt ir tā apziņa, ka dalīta bēda ir 
pusbēda, tāpēc cenšamies citu atbalstīt 
un uzmundrināt. Turklāt mūsu seniori ir 
aktīvi savas nostājas paudēji – piemēram, 
aktīvi parakstoties, atbalstām Latvijas 
Pensionāru federācijas centienus panākt, 
lai nekavējoties tiktu pieņemti Labklājī-
bas ministrijas izstrādātie grozījumi pen-
siju likumdošanā par pensiju indeksāciju 
palielinātā apmērā,» I.Savicka vērtē, 
ka pat tad, ja seniori netiks uzklausīti, 
viņi vismaz būs izrādījuši savu nostāju, 
izteikuši savu viedokli arī valstiski sva-
rīgos procesos, centušies aizstāvēt savas 
intereses.

Taujāta, kas pamudinājis uzņemties 
biedrības «Jelgavas novada seniori» 
vadību, I.Savicka teic, ka, redzot senioru 
aktivitāti pagastos, caur biedrību saskatī-
jusi iespējas šo aktīvo cilvēku atbalstam, 
turklāt sociāls darbs viņai vienmēr pati-
cis: «Man gribas palīdzēt un dot, gribas, 
lai mūsu novada cilvēki, kas visu savu 
mūžu smagi strādājuši, vienmēr bijuši 
«ierindā», agrāk sveikti un godināti, tiktu 
novērtēti arī šodien – laikā, kad viņi ir 
tikai vienkārši cilvēki.» Kaut arī līdz šim 
ar biedrības atbalstu paveikto senioru 
dzīves kvalitātes uzlabošanā viņa vērtē 
piesardzīgi, atkal un atkal uzsverot, ka 
ir tikai iesācēji un nekas no tā nebūtu 
iespējams bez pašvaldības atbalsta, 
apņēmības biedrības vadītājai netrūkst. 
«Mēs gribam tikt vēl tālāk, un mēs tik-
sim!» saka viņa. 

Konkurss «sirdsmīļie – vecmāmiņa un vectētiņš» jelgavas novada senioru sporta diena

Platones senioru deju kolektīvs «saulessvece» uzstājas pir-
majā novada senioru pasākumā lielvircavā

senioru nūjošanas pasākums
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Šobrīd tiek veikta Elejas 
parka Tējas namiņa rekons-
trukcija, bet galīgais lēmums 
par tā tālākajām funkcijām 
vēl nav pieņemts. Tāpēc 
pašvaldība aicina novada 
iedzīvotājus iesaistīties un 
dalīties idejās par to, ko viņi 
vēlētos redzēt Tējas namiņā 
pēc tā sakārtošanas.

Iespēja izteikt savu redzējumu par 
Tējas namiņa nākotni bija arī Jelgavas 
novada svētku apmeklētājiem. Starp 
idejām bija, piemēram, ieteikums tur 
rīkot tikšanās ar dziedniekiem, tējas 
speciālistiem un citiem savas jomas pro-
fesionāļiem, arī rīkot tējas pēcpusdienas 
ar dzejas lasījumiem. 

Jelgavas novada pašvaldības Attīstības 
nodaļas vadītāja Līga Lonerte norāda, 

Gaida idejas 
par Tējas namiņu

ka izvērtēta tiks katra ideja. «Nereti 
tieši iedzīvotāju idejas izrādās labākās. 
Piemēram, arī vides objekts – Dagmāras 
skulptūra Elejas parkā – tika izveidots 
pēc Elejas skolēnu idejām,» viņa norāda, 
piebilstot: Tējas namiņš ir tūrisma objekts 
un tam jābūt pieejamam apmeklētājiem, 
tikai vēl jāizlemj, kas tieši tajā atradīsies. 
Idejas iedzīvotāji var iesniegt pagasta 
pārvaldē vai Attīstības nodaļā Jelgavā, 
Katoļu ielā 2b, vai sūtīt pa e-pastu liga.
lonerte@jelgavasnovads.lv.

Jāatgādina, ka šobrīd Norvēģijas 
granta līdzfinansētā projekta ietvaros 
tiek rekonstruēts Elejas parka Tējas na-
miņš un parka mūra žogs. Noslēdzoties 
projektam 2016. gada 31. martā, Elejas 
muižas ansamblis būs ieguvis divus 
restaurētus kultūrvēstures objektus. 
Projekta kopējais finansējums ir 403 
233,66 eiro (EEZ finansējums – 211 

942,99 eiro, valsts līdzfinansējums – 37 
401,70 eiro, Jelgavas novada pašvaldības 
finansējums – 153 888,97 eiro).

Pie Elejas parka sakārtošanas paš-
valdība mērķtiecīgi strādā jau vairākus 
gadus, izmantojot dažādas projektu 
iespējas. Nākamais mērķis ir pabeigt arī 
pārējās parka teritorijas sakārtošanu, 
kurā viens no būtiskākajiem nosacī-
jumiem ir savest kārtībā estrādi, lai tā 
būtu piemērota lielu pasākumu norisei. 
«Drīzumā Kultūras ministrija aktualizēs 
programmu, kas ļaus piesaistīt ES finan-
sējumu kultūras un vēstures objektu, 
dabas parku rekonstrukcijai,» norāda 
L.Lonerte, piebilstot, ka pašvaldība tajā 
cer iegūt līdzekļus parka sakārtošanai. 
Darbs pie projektu dokumentācijas 
sagatavošanas jau ir sācies.
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Turpinot jau iesākto, arī 
šovasar jelgavas novadā 
tiks rīkotas upju tīrīšanas 
talkas. Apzinoties, ka 
upju aizaugšana ir viena 
no novada vides prob-
lēmām, biedrība «liel.
Barons» startēja projektā 
un iegādājās upju tīrīša-
nai nepieciešamo inven-
tāru, lai varētu piedalīties 
kā partneris pašvaldības 
rīkotajās talkās. Tajās 
aicināts piedalīties ikviens 
interesents.

Jelgavas novadā šogad notiks trīs 
upju talkas: 28. jūlijā – Vircavas upē 
Lielvircavā, 7. augustā – Svētes upē 
Ūziņos un 14. augustā – Vilces upē 
Vilcē. Talkas Lielvircavā un Vilcē 
rīko Jelgavas novada pašvaldība 
un «Europe Direct» Informācijas 
centrs sadarbībā ar biedrību «Liel.
Barons», savukārt talka Ūziņos 
vairāk ir pašas biedrības iniciatīva. 
Plānots, ka visas trīs talkas notiks 
novadā jau zināmā zinātnieka un 
hidrobiologa Andra Urtāna va-
dībā.

Jāatgādina, ka upju talkas Jelga-
vas novadā notiek jau kopš 2011. 
gada. Pagājušajā gadā notika tikai 
viena talka, iztīrot apmēram 100 
metrus garu Svētes upes posmu 
Zaļenieku pagasta Ūziņos. Tajā 
piedalījās ap 60 interesentu. Šogad 
tiks tīrīts nākamais Svētes upes 
posms pie Ūziņu biedrības nama. 
Vēl paredzētas talkas Lielvircavā 
un Vilcē.

Lai upju tīrīšanu varētu veikt 
kvalitatīvāk, biedrība «Liel.Barons» 
realizēja «LEADER» programmas 
projektu «Inventāra iegāde upju 
tīrīšanas pasākumiem Jelgavas no-

Šovasar būs trīs 
upju tīrīšanas talkas

vadā», iegādājoties nepieciešamo 
inventāru sekmīgākai un vērienīgā-
kai upju tīrīšanas nodrošināšanai. 
Biedrības pārstāve Zanda Zariņa 
precizē, ka projekta gaitā iegādātas 
desmit neoprēna zābakbikses un 
krūmgriezis. «Laika posmā no 30. 
jūnija līdz 1. septembrim ir atļauts 
tīrīt upes, neizmantojot smago teh-
niku, tāpēc jauniegādātais inventārs 
lieti noderēs,» viņa piebilst, norādot: 
projekta nosacījumi paredz, ka 
iegādāto inventāru var izmantot 
tikai Jelgavas un Ozolnieku novada 
teritorijā. Upju talku laikā upes tiks 
atbrīvotas no kritušiem kokiem, aiz-
augumiem un tiks tīrīta upes gultne 
no dažādiem piesārņojumiem. 

«Man un mūsu biedrībai rūp 
Latvijas ekoloģijas saglabāšana, Jel-
gavas novada daba un upju stāvoklis 
un liktenis,» iesaistīšanos projektā 
un talkās skaidro Z.Zariņa, piebils-
tot, ka īpaša uzmanība tiks pievērsta 
jauniešu un bērnu ieinteresēšanai 
gan projekta procesā, gan rezultātu 
novērtēšanā. Upju talkās aicināts 
piedalīties ikviens interesents, kurš 
vēlas iesaistīties upju atveseļošanā. 
Interesenti aicināti sazināties ar 
Z.Zariņu pa tālruni 28758947 vai 
e-pastu lielbarons@gmail.com.
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Projekts «inventāra iegā-
de upju tīrīšanas pasāku-
miem jelgavas novadā»
• Kopējās izmaksas: 1518,20 eiro
• Publiskais finansējums: 1366,38 eiro
• Jelgavas novada pašvaldības līdz-
finansējums: 151,82 eiro

no 31. jūlija līdz 2. augus-
tam staļģenē notiks latvi-
jas Mednieku asociācijas 
organizētais mednieku 
festivāls «Minhauzens 
2015», uz kuru sabrauks 
ap 4000 dalībnieku. Med-
nieki sacentīsies šaušanā, 
medību zinībās, baurošanā, 
dažādās sportiskās un citās 
disciplīnās. Vērot mednieku 
sacensības svētku organi-
zatori aicina arī jelgavas 
novada iedzīvotājus, bet 
31. jūlijā un 1. augustā visi 
gaidīti arī disko teltī un 
zaļumballē.  

Gadskārtējais mednieku festivāls 
«Minhauzens» šogad notiks jau 17. 
reizi, un tam par norises vietu izvēlēta 
Zemgale – tieši Staļģenē trīs dienas 
pulcēsies ap 4000 mednieku un viņu ģi-
menes no visas Latvijas, tostarp vairāki 
Jelgavas novada mednieku kolektīvi. 

Pasākuma organizatoru pārstāvis 
Haralds Barviks uzsver, ka festivāls 
«Minhauzens» vieno visus Latvijas 
medniekus, viņu sievas, bērnus un 
draugus kopīgā pasākumā, lai godinātu 
medību tradīcijas un labi pavadītu nedē-
ļas nogali sportiskā garā. Festivāla laikā 
mednieki mērosies spēkiem 13 dažādās 
disciplīnās, piemēram, šaušanas uzde-
vumos, medību zinībās, kā arī apgūs 
ko jaunu. «Šis nav slēgts pasākums, 
tāpēc aicinām arī Jelgavas novada ie-
dzīvotājus nākt un skatīties mednieku 
sacensības! Tāpat esam padomājuši 
par aktivitātēm un izklaides program-
mu līdzjutējiem,» stāsta H.Barviks. 
Jāpiebilst, ka festivāla laikā darbosies 

svētku tirdziņš, bet jaunākā paaudze 
varēs priecāties iespaidīgā piepūšamo 
atrakciju pilsētiņā. 

H.Barviks uzsver, ka iespaidiem 
īpaši bagāta solās būt svētdiena, 2. 
augusts, kad mednieki pulksten 10 
aicināti piedalīties baurošanas kon-
kursā. «Šajā konkursā mednieki imitē 
brieža baurošanu. Tā ir ļoti specifiska 
lieta, un šis konkurss ir ļoti interesants 
arī skatītājiem,» skaidro H.Barviks. 
Bet 2. augustā pulksten 11 Staļģenes 
sporta laukumā notiks suņu skriešanas 
sacensības un paraugdemonstrējumi. 
«Sacensībās tiksies dažādu šķirņu suņi, 
kuri ieguvuši godalgas starptautiskajos 
konkursos,» tā viņš. Tāpat šajā dienā 
notiks jaunsargu paraugdemonstrējumi 
un aktivitātes, kurās varēs piedalīties arī 
skatītāji, piemēram, šaušana ar loku. 

Šogad īpaši padomāts par izklaidi un 
muzikālo baudījumu. Divus vakarus 
Staļģenē notiks koncerti zaļumballes. 
Šlāgermūzikas cienītājus uz lielās 
skatuves 31. jūlijā pulksten 23 priecēs 
grupa «Apvedceļš», bet 1. augustā 
pulksten 22 – grupa «Klaidonis». 
Zaļumballe ir bez maksas, un tajā 
gaidīti arī novada iedzīvotāji. Savukārt 
paralēli tai lielajā teltī, kas būs atvērta 
no pulksten 18 līdz 6, katru vakaru uz-
stāsies divas grupas un spēlēs dīdžejs. 
Tā piektdien uzstāsies «Tranzīts» un 
«A-EUROPA», bet sestdienas vakarā 
– «Musiqq» un «Transleiteris». Starp-
laikos par izklaidi rūpēsies Latvijā 
pazīstami dīdžeji. Ieejas maksa vakara 
programmai teltī – 5 eiro par katru 
vakaru. Biļetes varēs iegādāties norises 
vietā pasākuma laikā. 
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uz «Minhauzenu» staļģenē 
sabrauks ap 4000 dalībnieku jelgavas novads saskaņā ar 

PVO TEACH ViP programmu 
uzņemts latvijas nacionāla-
jā veselīgo pašvaldību tīklā.

Veselīgo pašvaldību tīkla mērķis ir 
sekmēt labas prakses piemēru, pieredzes 
un ideju apmaiņu starp pašvaldībām, 
atbalstīt pašvaldības dažādu sabiedrības 
veselības un veselības veicināšanas 
jautājumu risināšanā lokālā līmenī, kā 
arī paaugstināt pašvaldību darbinieku 
izglītotību sabiedrības veselības un 
veselības veicināšanas jautājumos. Tieši 
šīm pašvaldībām ir iespēja pirmajām pie-
teikties dažādiem veselību veicinošiem 
projektiem, tajā skaitā pasākumiem un 

akcijām skolās, kas vērsti uz smēķēšanas 
mazināšanu, atkarības vielu profilaksi un 
bērnu zobu veselības stiprināšanu.

Latvijas Nacionālais veselīgo pašval-
dību tīkls ir daļa no Pasaules veselības 
organizācijas (PVO) Veselīgo pilsētu 
programmas, kas ir pirmā programma, 
kur PVO sadarbojas tieši ar vietējām 
autoritātēm vietēja līmeņa veselības 
veicināšanas jautājumu risināšanai. 
Saskaņā ar Veselīgo pilsētu programmu 
katra dalībvalsts arī var veidot savu Na-
cionālo veselīgo pilsētu/pašvaldību tīklu, 
kāds tagad izveidots arī Latvijā. Eiropas 
reģionā šobrīd ir izveidojušies 30 PVO 
Nacionālie veselīgo pašvaldību tīkli, kas 
apvieno vairāk nekā 1400 pašvaldības 

savu iedzīvotāju veselības veicināšanai.
Jelgavas novads 2014. gada 7. oktobrī 

pieņēma lēmu par iestāšanos Nacio-
nālajā veselīgo pašvaldību tīklā, par 
pilnvaroto pārstāvi no Jelgavas novada 
pašvaldības nozīmējot Jelgavas novada 
domes deputāti Valdu Sējāni un par 
atbildīgo personu (tīkla koordinatoru) 
– Jelgavas novada Attīstības nodaļas 
sociālo un veselības projektu vadītāju 
Iritu Šteinbergu.

Šobrīd Nacionālajā veselīgo paš-
valdību tīklā darbojas 33 pašvaldības 
un pilsētas, kam pievienojas 18. maijā 
uzņemtās. 

JNZ

FOTO: «ideju 
par Tējas 
namiņa 
rekons-
trukciju es 
atbalstu – tas 
ir jāsaglabā 
–, tomēr īsti 
neredzu ēkai 
perspektīvu. 
lai gan, ja tā 
labi pado-
mā, pasā-
kumu laikā 
Tējas nami-
ņā perio-
diski varētu 
piedāvāt 
padzert tēju, 
tur varē-
tu būt arī 
tirdzniecības 
punkts,» 
spriež biju-
šais elejnieks 
Modris.

Novadu uzņem veselīgo pašvaldību tīklā

ProJeKtu līdzfiNaNsē
eiroPas savieNība



svētē
5. augustā – pagasta senioru ekskursija: Preiļi–aglona–aglonas Krusta 

kalns–Maizes muzejs. Maksa par ekskursiju – € 15. sīkāka informācija un 
pieteikšanās pa tālruni 27234198 (sandra).
Platonē

28. augustā – Grāmatu svētki (lielvircavas muižā). 
Valgundē

5. augustā – valgundes senioru vasaras ekskursija pa Kurzemi. izbrauk-
šana pulksten 7.45 no vītoliņiem, pulksten 8 – no iKsC «avoti», pulksten 
8.20 – no tīreļiem. dalības maksa – € 17. lūgums ekskursijai pieteikties un 
samaksāt līdz 31. jūlijam. tālrunis informācijai – 28612076 (elīna). Grupas 
vadītāja – rasma Krauze (tālrunis 26547117).
Vilcē

12. augustā – lbb zemgales nodaļas sporta diena vilcē. 
līvbērzē

27. jūlijā pulksten 16 – izstādes «līvbērzes fotovēsture» un Jura zborovska 
fototehnikas kolekcijas atklāšana (līvbērzes k/n).

1. augustā – 10. līvbērzes pagasta svētki. Pulksten 12 – svētku gājiens 
no kultūras nama, pulksten 13 – svētku atklāšana «Pilna sēta labu ļaužu», 
no pulksten 13.30 līdz 18 – dažādas tradicionālas un netradicionālas indi-
viduālās atrakcijas, pušķoto ciskudriļļu parāde, radošās darbnīcas bērniem 
un pieaugušajiem, piepūšamā atrakcija «Kolizejs», balonu zvēriņi, gliter-
tetovējumi, izjāde zirga mugurā, «līvbērznieki eiropā», kur kopā veidosim 
karti, sporta sacensības futbolā, pludmales volejbolā, mucas celšanā un 
turēšanā uz laiku, automašīnas riepas mešanā, pievilkšanās, šautriņu 
mešanā, šaušanā, virves vilkšanā, lodes grūšanā, zolītes spēlē, pulksten 
14.30 – pūtēju orķestra «tukums» koncerts, pulksten 15.30 – Pilsrundāles 
amatierteātra «stella» izrāde bērniem: a.Karlisone «Kad zāle bija divreiz» 
(režisore l.lauskiniece), no pulksten 18 līdz 18.45 – garšīgāko toršu cepēju 
noskaidrošana, pulksten 19 – sporta sacensību uzvarētāju apbalvošana 
un nominācijas «skaista mana tēva sēta» balvu pasniegšana, pulksten 20 
– svētku noslēguma svinīgais koncerts «skaista mana tēva sēta», pulksten 
22 – zaļumballe kopā ar grupu «zvaigžņu lietus». ieeja – bez maksas 
(līvbērzes estrādē un sporta laukumos). No pulksten 14 darbosies vasaras 
kafejnīca.
sesavā

24. jūlijā pulksten 11 – bērnu sportiskās aktivitātes un radošās darbnīcas. 
līdzi var ņemt arī savu velosipēdu. ieeja – bez maksas (bērvircavas sporta 
laukumā). lietus gadījumā pasākums notiks bērvircavas tautas namā.
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Pasākumi

Aizvadīti Xi skolu jaunat-
nes dziesmu un deju svētki, 
kuros jelgavas novadu 
pārstāvēja 364 dalībnieki. 
Gan paši dalībnieki, gan 
pedagogi atzīst, ka svētki 
ir izdevušies, turklāt mājās 
pārvests Zelta diploms – jel-
gavas novada apvienotais 
koris «Asni» diriģentes Ani-
tas lieknas vadībā jau atkal 
apliecināja, ka ir labākais 5. 
– 9. klašu koru B grupā. Ko-
ris ieguva augstāko rezultā-
tu savā grupā, izcīnot Zelta 
diplomu.

«Asni» svētku laikā piedalījās vienā 
no Dziesmu un deju svētku dziedātāju 
gaidītākajiem notikumiem – «Koru 
karos», kur sacentās 73 Latvijas labākie 
kori. Rezultātā «Asni» savā grupā arī 
šajos svētkos spēja noturēt savu latiņu, 
un koris tika atzīts par Latvijas labāko 
5. – 9. klašu B grupā. «Sajūtas ir fan-
tastiskas. Esam ārkārtīgi priecīgi. Mēs 
latiņu bijām augstu pacēluši – varam 
atzīties, ka gatavojāmies uzvarai. Bet 
nekad jau nevari zināt, kā tieši tajā dienā 
nodziedāsi, kādi būs blakus apstākļi. Mēs 
darījām visu iespējamo, un šobrīd ir mil-
zīgs gandarījums par paveikto. Bērni ir 

Kultūra

Koris «Asni» – viens 
no labākajiem latvijā

sajūsmā,» saka «Asnu» diriģente svētku 
Jelgavas novada koordinatore Dziesmu 
un deju svētku Mākslinieciskās padomes 
locekle A.Liekna, piebilstot, ka koristiem 
pēc uzstāšanās bija brīvais laiks, taču viņi 
paziņojuši, ka gaidīs rezultātus kopā ar 
diriģenti. «Pēc rezultātu paziņošanas 
tikāmies Rīgas Latviešu biedrības nama 
foajē, un bērni asarām acīs priecājās. 
Jebkura skolotāja lielākais gandarījums 
ir tas, ka tieši paši dziedātāji novērtē 
sasniegto. Domāju, tieši tajā mirklī viņi 
saprot, kāpēc bija tik grūti, kāpēc es 
nedevu nekādas atlaides, ka ieguldītais 
darbs un pūles attaisnojas,» saviļņota ir 
A.Liekna, piebilstot, ka arī pirms pie-
ciem gadiem «Asni» uzvarēja, iegūstot 
nedaudz vairāk par 90 punktiem no 100, 
taču šogad līmenis ir audzis – iegūti 93,56 
punkti. Jāpiebilst, ka finālā visu koru 
grupās piedalījās 73 kori un «Asniem» ir 
ceturtais augstākais rezultāts Latvijā pēc 
punktu skaita. «Darbs ieguldīts milzīgs, 
un šķiet, ka mūsu panākumu atslēga ir 
tā, ka katrs  korists dzied no sirds un spēj 
uzrunāt klausītāju. Zāles atbalsts bija 
brīnišķīgs, un bija jūtams, ka viņi mūs 
saprot,» saka A.Liekna, piebilstot, ka 
saņēmusi uzslavas gan no žūrijas, gan no 
kolēģiem – citu koru vadītājiem. 

A.Liekna uzsver, ka ne tikai viņas 
vadītā kora, bet arī pārējo novada ko-

lektīvu dalībnieki un pedagogi ir priecīgi 
par svētkiem. Tautas deju dejotāji bija 
priecīgi par to, ka mūsu kolektīvi dzī-
voja ļoti tuvu Daugavas stadionam, līdz 
ar to dejotājiem bija viegli starplaikos 
izstaigāt uz ēdienreizēm skolā. «Arī ar 
ēdināšanu un sadzīves apstākļiem esam 
apmierināti. Tas nekas, ka mēģinājumos 
un koncertā uzlija lietus. Pati piektdienas 
vakarā vēroju tautas deju koncertu – lai 
gan lija, tas nemazināja koncerta burvī-
bu,» tā A.Liekna.

Diemžēl XI Skolu jaunatnes dziesmu 
un deju svētki vēsturē ieies ar to, ka 
saistībā ar nepatīkamajiem notikumiem 
noslēguma koncerta ģenerālmēģināju-
mā, kad vairāki bērni noģība, oficiāli 
tika atcelts Skolu jaunatnes dziesmu 
un deju svētku gājiens. Taču organi-
zatori nodrošināja visus apstākļus un 
dalībnieki tajā varēja doties brīvprātī-
gi. Pēc organizatoru aplēsēm, svētku 
gājienā no Vecrīgas līdz Dailes teātrim 
devās 98 procenti dalībnieku, tostarp 
Jelgavas novada kolektīvi. «Gājiens ir 
neatņemama svētku sastāvdaļa, kas 
raisa īpašas emocijas. Nekad neviens 
tajā nav spiests iet. Priecājos, ka Jelga-
vas novads pieņēma lēmumu un devās 
gājienā ar lielu prieku,» stāsta A.Liekna, 
uzsverot, ka Jelgavas novada skolēni 
svētkus izturējuši godam.

Apvienotajam jelgavas novada korim «Asni» Dziesmu un deju svētkos svarīgākā diena bija 
trešdiena, kad tas piedalījās «Koru karos», cīnoties par labākā kora titulu. ieguldītais darbs 
nepalika nepamanīts, un mūsu dziedātāji apliecināja, ka ir labākie, saņemot Zelta diplomu 
un kļūstot par labāko kori 5. – 9. klašu B grupā. Foto: dziedundejo.lv

noslēgusies latvijas jau-
natnes olimpiāde, kurā 
jelgavas novada sporta 
centra jaunieši izcīnīja 
vienu sudraba un piecas 
bronzas medaļas. «spor-
tisti savu uzdevumu izpil-
dīja par 99,99 procentiem. 
Ļoti tuvu bijām zeltam 
volejbolā, bet diemžēl 
veiksme nebija ar mums. 
Manuprāt, sportisti startē-
ja godam,» tāds ir sporta 
centra vadītāja Vladislava 
Beitāna vērtējums par 
jauniešu sniegumu olim-
piādē.

Latvijas Jaunatnes olimpiāde 
šogad pulcēja aptuveni 3000 jauno 
sportistu no visas Latvijas, tostarp 
36 Jelgavas novada skolēnus. Mūsu 
jaunieši mājās pārveda sešas medaļas 
– vienu sudraba un piecas bronzas. 
Vislabāk olimpiādē šogad veicās 
vieglatlētei Lienei Roziņai, kura 
izcīnīja trīs medaļas: viņai vienīgais 
sudrabs vesera mešanā (rezultāts 
39,89 metri), bronza lodes grūšanā 
(12,78 metri) un šķēpa mešanā (43,22 
metri). «Liene ir mūsu šī gada olim-
piādes varone – trīs medaļas! Pro-
tams, viņa gāja uz augstāku rezultātu, 
taču arī šīs medaļas ir ļoti vērtīgas. 
No kopumā sešām viņa viena izcīnīja 
trīs. Kolosāli!» tā V.Beitāns.

Bronzas medaļa arī mūsu puišu 
volejbola komandai – tā sīvā cīņā 
piekāpās Jēkabpils komandai, kura 
ir Latvijas čempionāta uzvarētājko-
manda. «Piektajā setā mūsu puišiem 

bija 13:13, bet tad neizturēja nervi. 
Kādam taču bija jāzaudē, un tie bija 
mūsējie. Jēkabpils ir šī gada Latvijas 
čempioni, bet mūsu puiši čempionātā 
izcīnīja tikai 8. vietu. Taču mēs varam 
būt lepni par bronzu, jo Jelgavas 
novads līdz šim nekad nebija iekļuvis 
starp medaļniekiem. Vienmēr esam 
palikuši 4. vai 5. vietā, līdz ar to 3. 
vieta mums ir liels un vēsturisks 
panākums,» atzīst Jelgavas novada 
Sporta centra vadītāja vietniece 
Inguna Čākure. 

Godpilno 3. vietu un bronzas 
medaļu no Latvijas Jaunatnes olim-
piādes pārveda arī cīkstoņi – Žanis 
Jevsins un Diāna Pleška. Diemžēl, 
ievērojot nolikumu, kopvērtējumā 
netika ieskaitīta cīkstones Danas 
Kavales 2. vieta. «Danas cīņas kate-
gorijā startēja tikai divas meitenes 
– Dana un liepājniece. Nolikums 
paredz: ja sacensībās piedalās tikai 
divas meitenes, apbalvo vien uzvarē-
tāju. Dana šoreiz palika 2. vietā, un to 
neņem vērā kopvērtējumā,» skaidro 
treneris Aivars Naglis.

Jāpiebilst, ka Jelgavas novads ar 
izcīnītajām sešām medaļām ierin-
dojas 46. vietā Latvijā, bet pavisam 
piedalījās 61 pilsētu un novadu 
komanda. V.Beitāns uzsver, ka 
jaunieši ir startējuši godam, jo visos 
sporta veidos, kuros novads bija 
pārstāvēts, izcīnītas medaļas. Līdz 
ar Latvijas Jaunatnes olimpiādi daļai 
sportistu aktīvā sacensību sezona 
ir noslēgusies – volejbolistiem un 
cīkstoņiem sācies pārtraukums, taču 
vieglatlētiem šobrīd sezona ir pašā 
plaukumā. 

no olimpiādes pārved 
sudrabu un piecas bronzas
sports

Foto: no Jelgavas novada Sporta centra arhīva

Pie izglītības, kultūras un 
sporta centra «Avoti» Val-
gundē notika jelgavas 
novada čempionāts pludma-
les volejbolā, noskaidrojot 
spēcīgāko pagasta koman-
du. Dalībnieki vēlreiz guva 
apstiprinājumu, ka pludma-
les volejbolā nepārspēti ir 
Valgundes sportisti. 2. vietā 
ierindojās lielplatone, bet 3. 
vietā – Vilces komanda. 

Novada čempionātā piedalījās 11 
pagastu komandas (nebija ieradušās 
Vircavas un Jaunsvirlaukas komandas) 
un trīs Jelgavas novada Sporta centra au-
dzēkņu komandas. Viens no sacensību 
organizatoriem, kurš šoreiz arī startēja 
uzvarētājkomandā, Arnis Bergmanis 
priecājas, ka uz čempionātu atbrauca 
tik daudz pagastu komandu. «Jāatzīst, 
līmenis visām komandām ir pietiekami 
augsts. Ja mēs šo turnīru rīkotu katru 
gadu, domāju, tas vēl augtu. Valgundē 
pludmales volejbolā vasaras sezonā 
trenējamies piecas reizes nedēļā, taču 
lielākajai daļai tas tomēr ir kaut kas 
jauns,» stāsta A.Bergmanis, piebilstot, 
ka čempionāta mērķis ir popularizēt 
pludmales volejbolu ne tikai Valgundē, 

bet visā novadā. Viņš skaidro, ka šoreiz 
sacensību rezultāts tiek ņemts vērā 
arī kopējā pagastu sporta sasniegumu 
vērtējumā, kur pagasti visa gada garumā 
sacenšas dažādos sporta veidos, krājot 
punktus, tāpēc bija svarīgi piedalīties. 

Rezultātā, katru spēli aizvadot ar 
citu pārinieku, uzvaru spraigā finālā 
ar 2:1 guva valgundnieki. Valgundes 
komandā spēlēja A.Bergmanis un brāļi 
volejbolisti Aivis un Armands Āboliņi, 
kuri ar volejbolu vistiešākajā mērā ir uz 
«tu» un sevi apliecinājuši jau nopietnās 
sacensībās. Jāpiebilst, ka Armands kopā 
ar pārinieku Haraldu Regžu šobrīd 
veiksmīgi startē «ERGO OPEN» Lat-
vijas pludmales volejbola čempionātā. 
Jāpiebilst, ka Valgundes spēlētāji ieguva 
pirmo vietu arī ziemā notikušajā novada 
volejbola čempionātā.

Pie sudraba medaļām tika Lielplato-

nes komanda, kurā spēlēja Atis Jansons 
un Edgars Jusis. Bronzas medaļas ar 
nelielu rūgtuma piegaršu izcīnīja Vilces 
komanda, kuras plānos bija tikai un 
vienīgi fināls, taču šajā gadā viss beidzās 
jau pusfinālā, kur piedzīvots otrais 
zaudējums pret Lielplatones komandu. 
Viņiem nācās samierināties ar 3. vietu.

Novada pludmales volejbola čempio-
nātā startēja arī viena dāma – Kalnciema 
komandā spēlēja Eiropas čempione 
pludmales volejbolā Inese Jursone, kura 
šobrīd ir sporta dzīves kuratore Kaln-
ciemā un mudina iedzīvotājus iemīlēt 
volejbolu. Diemžēl Kalnciems šoreiz 
palika 4. vietā. Jāpiebilst, ka arī I.Jursone 
šobrīd veiksmīgi startē «ERGO OPEN» 
Latvijas pludmales čempionātā.

Paralēli pludmales volejbola sacen-
sībām visi dalībnieki varēja iesaistīties 
apakšējo piespēļu konkursā, kurā bija ie-
spēja laimēt volejbola kluba «Valgunde» 
kreklu. A.Bergmanis stāsta, ka šajā reizē 
vislabāk veicās A.Jansonam un Alenam 
Loginam, kuri sacentās arī superfinālā 
līdz trim uzvarētiem punktiem. «Atis 
neizrādīja satraukumu un no 0:1 spēja 
uzvarēt ar 3:2, balvā iegūstot tik kāroto 
volejbola kreklu, ar kuru jau turpināja 
spēlēt izslēgšanas spēlēs,» stāsta sacen-
sību organizators.

Pludmales volejbola smagsvars – valgunde
novada pludmales 

volejbola čempionāta 
rezultāti

1. vieta – valgunde; 2. vieta – lielplato-
ne; 3. vieta – vilce; 4. vieta – Kalnciems; 
5. vieta – svēte; 6. vieta – līvbērze; 7. 
vieta – zaļenieki; 8. vieta – Platone;  9. 
vieta – Glūda; 10.  vieta – eleja; 11. 
vieta – sesava.

FOTO: jelga-
vas novads 
var lepoties 
ar volejbo-
listiem, kas 
pirmo reizi 
olimpiādē 
iekļuva starp 
medaļnie-
kiem. Mums 
– bronza.


